
Protokół Nr V/2024 z Sesji Rady Gminy Leszno 

z dnia 26 czerwca 2024 r. 

 

V Sesję Rady Gminy Leszno otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Michał 

Dominiak, który przywitał zebranych Radnych, Pana Wójta i Panią Skarbnik, Radcę Prawnego 

oraz Zastępcę Wójta Pawła Błażejewskiego, i odczytał podstawę prawną zwołania Sesji Rady 

Gminy Leszno. Obrady rozpoczęły się o godz. 17: 30, ze względu na przedłużającą się IV Sesję 

Rady Gminy Leszno godzina rozpoczęcia V Sesji Rady Gminy Leszno została zmieniona  

z godz. 17:00 na godz. 17:30. W obradach wzięło udział 15 radnych. Obrady prawomocne. 

 

Planowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum; 

2. Przyjęcie porządku obrad; 

3. Sprawozdanie Wójta Gminy Leszno z działalności międzysesyjnej; 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Leszno 

na lata 2024-2039; 

(projekt wniesiony przez Wójta Gminy Leszno) 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Leszno na rok 

2024; 

(projekt wniesiony przez Wójta Gminy Leszno) 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielania uzdolnionym uczniom stypendium za wyniki 

w nauce; 

(projekt wniesiony przez Wójta Gminy Leszno) 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości 

gruntowych położonych w obrębie Szymanówek, gm. Leszno; 

(projekt wniesiony przez Wójta Gminy Leszno) 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości na rzecz 

Gminy Leszno z przeznaczeniem pod poszerzenie drogi gminnej (obręb Marianów); 

(projekt wniesiony przez Wójta Gminy Leszno) 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Leszno 

nieruchomości z przeznaczeniem pod drogę gminną (obręb Wyględy); 

(projekt wniesiony przez Wójta Gminy Leszno) 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie działki ew. nr 523/23, 

położonej w obrębie Zaborówek, przeznaczonej do zbycia na poprawę warunków 

zagospodarowania nieruchomości przyległej; 

(projekt wniesiony przez Wójta Gminy Leszno) 

11. Interpelacje, zapytania i wnioski Radnych; 

12. Sprawy różne; 

13. Zamknięcie obrad.  

 

Prządek obrad został przyjęty: 

15 głosów "za" 

0 głosów "przeciw" 

0 głosy "wstrzymał się" 



Ad 3. 

Sprawozdanie Wójta Gminy Leszno z działalności międzysesyjnej; 

Pan Wójt poinformował, że w czerwcu przede wszystkim odbyło się sporo imprez kulturalnych 

na terenie gminy oraz zakończenie roku szkolnego. Wójt i zastępca wójta, pan Paweł 

Błażejewski odwiedzili szkoły w Zaborowie i Lesznie. W Zaborowie był pan Wójt a w Lesznie, 

był pan wójt Błażejewski. Pan Wójt poprosił zastępcę o przekazanie informacji dotyczących 

inwestycji. Zastępca Wójta poinformował o zakończeniu przebudowy ulicy Lema  

oraz uzyskaniu pozwolenia na budowę hali sportowej w Lesznie. Trwają prace nad rozbiórką 

zbiornika po dawnej stacji uzdatniania wody oraz kończeniem remontu szkoły w Zaborowie. 

W budynku wielofunkcyjnym z częścią żłobkową wylewane są fundamenty. Na początku lipca 

będą montowane filtry w stacji uzdatniania wody. Trwają również prace nad zatwierdzeniem 

programu przebudowy starej szkoły, która musi uzyskać zgodę konserwatora zabytków. 

Przewodniczący Rady zapytał radnej pani Katarzyny Kępki, czy wnioskuje pismem o zmianę 

porządku obrad, łącznie z uchwałą tej poprawki? Radna odpowiedziała, że jako poprawka  

do uchwały odnośnie stypendium.  

 

 

Ad.4 

Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024 - 2039; 

Przewodniczący Rady Gminy Leszno Pan Michał Dominiak, poprosił Panią Skarbnik o krótkie 

omówienie projektu uchwały. Pani Skarbnik krótko omówiła wieloletnią prognozę finansową 

gminy Leszno, ponieważ były omówione na wspólnym posiedzeniu Komisji w poniedziałek. 

Radny pan Artur Ligięza zapytał o WPF w pełnym brzmieniu, pani Skarbnik udzieliła 

odpowiedzi, że pełne WPF, były przedstawione Radzie w pierwszej głównej wieloletniej 

prognozie finansowej gminy Leszno 18 grudnia 2023 roku, teraz przedstawiamy tylko zmiany. 

Pani Skarbnik powiedziała, że przygotuję pełny WPF i zostanie przesłany na skrzynkę 

mailową, poinformowała też, że jest opublikowany na stronie naszej gminnej. Pan Artur 

Ligięza poprosił o WPF w formie wydruku.  

 

Uchwała została podjęta: 

„Za” - 13 głosów 

„Przeciw” – 0 głosów 

„Wstrzymał się” – 2 głosów 

 

 

Ad.5. 

Podjęcie Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Leszno na rok 2024; 

Przewodniczący Rady Gminy Leszno, poprosił Panią Skarbnik o krótkie omówienie projektu 

uchwały. Pani Skarbnik zgłosiła, że w uzasadnieniu jest omyłka pisarska, ponieważ w 

załączniku nr 2 o wydatkach inwestycyjnych wydatki bieżące i majątkowe są dobrze 

wprowadzone. Jedynie jest błąd w opisówce w dziale 700, rozdział 705, że zwiększa się o 474 

499 zł na wypłatę odszkodowań. Natomiast po stronie wydatków majątkowych będzie, że 

wprowadzono do planu środki 33 846 zł na wykup gruntów. Projekt został szczegółowo 

omówiony w poniedziałek na wspólnym posiedzeniu Komisji. Radny pan Tomasz Maj, zapytał 

o wprowadzenie do planu 40 tysięcy złotych na zakup i wymianę urządzeń na placu zabaw 

przy przedszkolu.  

 

Uchwała została podjęta: 

„Za” - 14 głosów 

„Przeciw” – 0 głosów 

„Wstrzymał się” – 1 głosów 

 



Ad.6 

w sprawie: Poprawki do Projektu Uchwały w sprawie udzielania uzdolnionym uczniom 

stypendium za wyniki w nauce – wniosek Radnej Katarzyny Kępki; 

Radna pani Katarzyna Kępka o 12.16 poprzez wiadomość e-mail zgłosiła poprawki  

do projektu. Przewodniczący rady zapytał czy wszyscy radni zdążyli zapoznać  

się z poprawkami do projektu. Główne zmiany dotyczyły eliminacji kwot do głosowania  

oraz propozycji ustalenia puli stypendiów corocznie, w zależności od dostępnego budżetu. 

Radna uważa, że nie powinno się różnicować uczniów różnych klas względem średniej ocen, 

ponieważ programy nauczania są dostosowane do poziomu rozwoju dzieci. Ustalenie 

wysokiego progu ocen dla młodszych uczniów jest demotywujące i niezgodne z celem 

programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci. Radna podkreśliła, że takie progi, jak 5,6 

czy 5,8, mogą być zbyt wysokie i nieosiągalne dla wielu dzieci, co neguje motywacyjną rolę 

programu. 

Przewodnicząca Komisji Edukacji, pani Marianna Malarowska poinformowała, że powstały 

pisemne opinie dyrektorów szkół, które radni otrzymali mailowo. Obie opinie jednoznacznie 

wskazują na obawy środowiska nauczycieli o niezdrową rywalizację wśród uczniów, presję 

rodziców. I faktycznie to zróżnicowanie jest jednym z elementów, które tą presję, te wszystkie 

argumenty podniesione właśnie w opiniach mogą wprowadzić. Pani Marianna Malarowska 

poprosiła, żeby radni się zastanowili w ujęciu tych opinii, bo o ile widzę, że ostateczna treść 

tej uchwały uwzględnia postulaty dyrekcji szkoły w Lesznie w części, to jednak te postulaty 

szkoły w Zaborowie o jakby bardzo ostrożnym podchodzeniu do tego tematu zostały 

kompletnie pominięte i tą opinię jednak uważa za wartościową o tyle, że i w opinii 

Lesznowskiej te argumenty szkoły Zaborowskiej się powtarzają. To było bardzo dokładnie 

omawiane na obydwu komisjach. Dyrektorzy szkół i przedstawiciele rad rodziców, zgodzili 

się na takie progi. Członkowie Komisji Edukacji wraz z dyrektorami szkół i przedstawicielami 

rad rodziców uzgodnili zapisy tej uchwały. Każdy wyraził zgodę na te zapisy, które są. Radny 

pan Michał Mandes, powiedział, że od samego początku ma duże wątpliwości wobec  

tej uchwały, a przede wszystkim dotyczące nagradzania dzieci za oceny oraz jak najbardziej 

popiera obawy państwa dyrektorów. Pan Michał Mandes jest zwolennikiem jak najmniejszej 

ilości progów, ponieważ to pomimo wszystko uniemożliwia ten wyścig szczurów, troszeczkę 

to wszystko niweluje, pomimo tego, że dalej nagradzamy za oceny. Po drugie w projekcie 

uchwały różnicowały się nie tylko średnie pomiędzy klasami 4-6 a 5-6, ale jednocześnie sumy. 

Pan Michał Mandes powiedział, że jest zwolennikiem, żeby zostawić tylko różnicowanie 

średniej, a sumy pieniężne zostawić takie same.  

Następnie głos zabrał pan Marcin Lewicki powiedział, że uczył w szkole podstawowej  

i w szkole średniej przez rok i był wykładowcą akademickim. Uważa, że celem dziecka  

w szkole nie jest to, żeby pędzić i żeby dogonić, że muszą zarobić na tym. 

Pani Katarzyna powiedziała, że nie jestem tak do końca za nagradzaniem uczenia się.  

Jest za zdjęciem rozwiązań kwotowych i przedyskutowaniem ich, bo o ile jest za nagrodami, 

uważa, że te kwoty są bardzo duże. 

Radny pan Artur Ligęza, powiedział, że finalista, a laureat olimpiady przedmiotowej to są dwa 

światy. Jeżeli ktoś miał dziecko, które uczestniczyło w tego typu konkursach, to jest w ogóle 

przeskok niesamowity. To są dwa różne tytuły. To po pierwsze. Po drugie, w obu opiniach, 

opinia jest jednoznaczna. Wybitność jest właśnie udziałem i oceną poza środowiskiem 

szkolnym. Nie wprowadzajmy aż tak wysokich kwot do szkół, do niezdrowej rywalizacji,  

do walki, do pędu, że te dzieciaki będą walczyć o pieniądze. Uczniowie mają czerpać naukę,  

a nie walczyć o pieniądze.  

 

Uchwała nie została podjęta: 

„Za” - 2 głosów 

„Przeciw” – 10 głosów 

„Wstrzymał się” – 3 głosów 



Ad.6. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielania uzdolnionym uczniom stypendium za wyniki  

w nauce; 

 

Uchwała została podjęta: 

„Za” - 5 głosów 

„Przeciw” – 1 głosów 

„Wstrzymał się” – 9 głosów 

 

 

Ad.7. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości 

gruntowych położonych w obrębie Szymanówek, gm. Leszno; 

Radna Katarzyna Kępka zabrała głos w sprawie zamiany nieruchomości, wyrażając swoje 

wątpliwości, co do korzyści dla gminy. Podkreśliła, że jeśli działka jest atrakcyjna dla gminy, 

powinna ona dążyć do jej wykupienia, a nie zamiany. Zwróciła uwagę, że zamiana przynosi 

korzyści jedynie wnioskodawcy, który uzyska teren pod budowę domu, podczas gdy gmina nic 

na tym nie zyskuje. Radny pan Lesław Kuczyński zasugerował, że gmina powinna pomagać 

mieszkańcom, jeśli to możliwe, ale radna pani Katarzyna Kępka przypomniała o obowiązku 

dbania o majątek gminy. Wójt wyjaśnił, że zamiana nieruchomości będzie wymagała dopłaty 

ze strony wnioskodawczyni, co oznacza, że gmina nie straci na tej transakcji. 

 

Uchwała została podjęta: 

„Za” - 9 głosów 

„Przeciw” – 3 głosów 

„Wstrzymał się” – 3 głosów 

 

 

Ad.8. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości na rzecz Gminy 

Leszno z przeznaczeniem pod poszerzenie drogi gminnej (obręb Marianów); 

 

Uchwała została podjęta: 

„Za” - 15 głosów 

„Przeciw” – 0 głosów 

„Wstrzymał się” – 0 głosów 

 

 

Ad.9 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Leszno 

nieruchomości z przeznaczeniem pod drogę gminną (obręb Wyględy); 

 

Uchwała została podjęta: 

„Za” - 15 głosów 

„Przeciw” – 0 głosów 

„Wstrzymał się” – 0 głosów 

 

 

Ad.10 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie działki ew. nr 523/23, położonej  

w obrębie Zaborówek, przeznaczonej do zbycia na poprawę warunków zagospodarowania 

nieruchomości przyległej; 



Uchwała została podjęta: 

„Za” - 11 głosów 

„Przeciw” – 2 głosów 

„Wstrzymał się” – 2 głosów 

 

 

Ad.11. 

Interpelacje, zapytania i wnioski Radnych; 

Radny pan Artur Ligięza, zadał pytanie Panu Wójtowi, ponieważ 30 maja bieżącego roku 

składał interpelację, sprawdził wczoraj i nie była umieszczona na BIP, wójt zapytał co jest 

przedmiotem tej interpelacji. Pan Artur Ligięza odpowiedział, że wsparcie informacyjne  

w temacie środków z BOM, czyli odcinkowy pomiar prędkości na drodze 579.  

Wójt odpowiedział, że jeżeli jest to niedopatrzenie, że nie ukazała się na BIP-ie, to oczywiście 

to naprawimy. Pan Artur Ligięza powiedział, że nie tego dotyczyło jego pytanie. 30 maja radny 

przekazał interpelację i do dzisiaj nie otrzymał odpowiedzi i zadał pytanie do pana mecenasa, 

jaki termin jest dla pana Wójta wyznaczony na tą odpowiedź? Mecenas odpowiedział, że 14 

dni. Pan Artur Ligięza powiedział, że 14 dni, więc termin był do 13 czerwca a dzisiaj mamy 

26 czerwca. Pan Artur poprosił o publikację na BIP’ie i odpowiedź.  

Następnie radny pan Tomasz Maj poruszył kwestię zakupu i montażu pieca w OSP Czarnów, 

ponieważ 22 maja tego roku podjęliśmy decyzję w ramach uchwały budżetowej o wydaniu 

24 300 złotych na ten cel. Pan Tomasz Maj powiedział, że rozmawiali wcześniej o tym, żeby 

gmina przygotowała wyliczenia dotyczące zastąpienia pieca instalacją fotowoltaiczną, pompą 

ciepła plus ewentualnie magazynem energii na potrzeby tego budynku. W związku z tym,  

że nie ma tam gazu, nie można bazować na gazowej pompie ciepła. Pozostają dwa rozwiązania, 

albo pompa gruntowa, ale pompa gruntowa jest bardzo droga lub druga rzecz, pompa 

powietrzna. Przy czym pompy powietrzne no muszą mieć system wspomagający, ponieważ 

działają do – 7/-8 stopni, takim systemem wspomagającym mógłby być piec olejowy. 

Natomiast żeby wykonać taką instalację fotowoltaiczną wraz z pompą ciepła powietrzną, 

trzeba orientacyjnie, ponieważ będzie to zależało od audytu energetycznego, gdzieś  

w granicach 150 tysięcy złotych. Pan Tomasz Maj zauważyłem, że została wydana decyzja 

środowiskowa dotycząca rozbudowy zakładowej kotłowni węglowej dla Dawtony. Pan Wójt 

odpowiedział, że Dawtona wystąpiła o to, żeby wydać decyzję o środowiskowych 

uwarunkowaniach na rozbudowę tej kotłowni, kotłowni węglowej. Wydaliśmy decyzję 

odmowną argumentując to, że jest to niezgodne z planem zagospodarowania przestrzennego, 

że plan na taką inwestycję nie pozwala w tym terenie. Natomiast firma złożyła odwołanie  

do samorządowego kolegium odwoławczego i samorządowe kolegium odwoławcze uchyliło 

tą decyzję, nie z takich przyczyn formalnych, tylko stwierdziło, że plan zagospodarowania 

przestrzennego w tym terenie nie daje podstaw do tego, żeby odmówić wydania decyzji  

o środowiskowych uwarunkowaniach. 

Następnie zabrał głos Przewodniczący Rady Gminy, ponieważ jakiś czas temu złożył 

interpelację odnośnie pracy zlewni. Czy interpelacja została przeanalizowana pod kątem 

wydłużenia pracy, żeby zlewnia pracowała od 7.00 do 16.00, a nawet do godziny 18.00, jeżeli 

byłaby możliwość. Pan Wójt odpowiedział, że sprawą zajmował się poprzedni zastępca, pan 

Marcin Klimek. Zostało ustalone, że na pewno w okresie świątecznym będzie wydłużony czas 

pracy.  

Radny pan Krzysztof Lipiński, poruszył temat drzew w Gawartowej Woli przy drodze 

powiatowej. Pan Wójt powiedział, że rozmawiał w tej sprawie w poniedziałek w Starostwie. 

Strażacy dostali z komendy powiatowej, absolutny zakaz, że nie mogą tego drzewa dotykać, 

bo może to się skończyć karą administracyjną, wycięcie takiego drzewa. Ten temat jest 

poruszany raz w miesiącu w Zarządzie Dróg Powiatowych. 

Pani Mariana Malarowska zapytała, czy Zastępca wójta przekazał obecnemu zastępcy sprawę 

ulicy Ogrodowej w sprawie naprawy nakładki. Zastępca Wójta powiedział, że jest to dla niego 



nowy temat i niestety nie wie czy coś tam było robione. Następnie pani Marianna Malarowska 

zapytała, czy będzie zrobiony próg zwalniający na ul. Ogrodowej i ul. Południowej z funduszy 

sołeckich. Pan Paweł Błażejewski poinformował, że najpierw trzeba zrobić projekt organizacji 

ruchu. Następnie radny pan Piotr Sucharski zapytał o uliczne oświetlenie w Zaborówku, Wąsy 

Wieś i Wąsy Kolonia, ponieważ skrzynka elektryczna nie jest zabezpieczona i mieszkańcy 

sami otwierają i włączają bezpiecznik. Pan Piotr Sucharski zgłaszał tą sytuację, aby nie doszło  

do nieszczęścia. 

 

 

Ad.12. 

Sprawy Różne; 

Radny pan Piotr Sucharski, jako kierowca autobusu zauważył, że przystanek autobusowy  

w Zaborówku, w kierunku Warszawy, jest słabo oświetlony, co stwarza problemy  

dla pasażerów, szczególnie w godzinach porannych i wieczornych. W odpowiedzi  

na zgłoszenie mieszkańców, radny zadał pytanie o możliwość doświetlenia tego miejsca. 

Wyjaśniono, że ze względu na status drogi wojewódzkiej, każda próba ingerencji, w tym 

instalacja lampy, wymaga zgody zarządcy drogi. Poinformowano, że jedyną możliwą opcją 

mogłoby być ustawienie lampy solarnej, która nie wymagałaby skomplikowanego 

podłączenia. Radna pani Marianna Malarowska zgłosiła podobny przypadek na Feliksowie.  

Pan Michał Mandes podziękował sołectwom Leszno Północ, Leszno Południe, Kępiaste, 

Czarnów, Leszno Wschód, Łubiec i Szadkówek za wsparcie finansowe z funduszu sołeckiego 

na zakup namiotów. 

Następnie radny pan Artur Ligięza, chciał złożyć wniosek, ponieważ w punkcie  

11 przewodniczący Rady Gminy Leszno nie udzielił możliwości zabrania głosu panu Arturowi 

Ligięzie. Pan Artur Ligięza poprosił, aby ustalić harmonogram sesji. Przewodniczący Rady 

Gminy Leszno poinformował, że harmonogram umieszczony jest na BIP-ie i poprosił, aby Pan 

Artur Ligięza zaczął korzystać z poczty służbowej, dla zachowania bezpieczeństwa danych 

osobowych, a nie z poczty prywatnej. Pan Artur Ligięza powiedział, że ten adres e-mail na 

niektórych jego urządzeniach nie jest obsługiwany. Przewodniczący rady Gminy Leszno, 

powiedział, że powinien to zgłosić i, że niedługo radni będą wyposażeni w tablety.  

Następnie głos zabrała sołtys Wilkowej Wsi w sprawie planowania inwestycji wodociągowej 

w Wilkowej Wsi, ponieważ pani sołtys złożyła wniosek o zabezpieczenie kwoty w budżecie 

gminy na rok 2024, na wykonanie projektu sieci wodociągowej. Pan wójt poinformował  

o konieczności uzyskania zgód od właścicieli gruntów, przez które ma przechodzić nowe 

przyłącze wodociągowe.  

 

 

Ad 13. 

Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady Machał Dominiak zamknął V posiedzenie Rady Gminy Leszno w dniu 

26 czerwca 2024 roku. 
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